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Beszámoló az 1978. évi Alkatrész Konferenciáról 

1978. október 10. és 12. között rendezték meg Kecs
keméten az 25 éve rendszeresen szervezett Alkatrész 
Konferenciát, ebben az évben kettős célkitűzéssel: 

— a V I . ötéves terv előkészítéséhez és a szükséges 
iparpolitikai döntésekhez állásfoglalás és társa
dalmi segítségnyújtás, 

— az aktív és passzív alkatrészek, valamint szer
kezeti elemek területén elért műszaki szint szak
mai áttekintése. 

Különösen nagy érdeklődéssel fogadta a Konferen
cia Litvai István miniszterhelyettes elvtárs megnyitó
ját, amelyből a szakemberek megtudhatták, hogy a 
több évi munkával előkészített, a magyar elektronikai 
alkatrészipar fejlesztési koncepciója elkészült és felsőbb 
szintű vitája még ez évben várható. 

Az első célkitűzés megvalósításához a konferencia 
szervező bizottsága előadások megtartására kérte fel 
a híradástechnikai ágazathoz tartozó vállalatok, intéz
mények és intézetek vezetőit. Az előadák, akik az 
utóbbi két évben hivatali munkájuk során a távlati 
koncepciók kialakításában részt vettek és a tématerü
letek legjobb szakértői, a konkrét elképzelésekről az 
alábbi előadásokban számoltak be: 

— Dr. Tarnay Kálmán: 
A mikroelektronika fejlődési irányai; 

— Dr. Tófalvi Gyula: 
Elektronikai passzív alkatrészek és szerkezeti 
elemek ^koncepció); 

— Köoeskuii Lajos: 
Felhasználói igények az alkatrésziparral szem
ben; 

— Dr. Erdélyi János: 
Félvezető integrált áramkörök kutatási-fejlesz
tési feladatai és perspektívái; 

— Dr. Szép Iván: 
A tudományos kutatás és az elektronikai alkat
részipar funkcionális kapcsolatai; 

— Dr. Kiss István: 
Az anyagvizsgálatok szerepe és jelentősége az 
elektronikai alkatrészeknél. 

Az előadásokat követő vita során is hangsúlyt kap
tak azok a problémák, amelyek a hazai alkatrészel
látással kapcsolatban évek óta fennállnak. Jogos aggo
dalommal vetik fel évek óta azokat a kérdéseket, ame
lyek a hazai alkatrészgyártókkal szemben támasztott 
követelményeket állítják előtérbe. Ennek keretében 
reális feltételként hangoztatják azt az ellátási megosz
tást, amely alapján határozott intézkedések megtétele 
szükséges, annak eldöntésére, hogy mely termékek 
hazai előállítására kell berendezkedni és mely termékek 
importját kell tartósan biztosítani. 

Komoly gondot jelentenek változatlanul azok a 
problémák, amelyek az alkatrészek választékolási kér
déseivel foglalkoznak. A rohamosan fejlődő elektroni
kai ágazatban nemcsak az okoz problémát, hogy na
gyon széles az alkatrészeknek az a választéka, amelyet 
a magyar népgazdaság felhasznál, hanem az is, hogy 
kiépített kapacitások által előállítható termékek hazai 
felhasználása is korlátozott. Ezekkel kapcsolatosan fel
merült az az igény is, hogy meg kellene találni a ha
zailag előállított elektronikai alkatrészek gazdaságos, 
a hazai alkatrészt gyártó ipar elsőbbségét biztosító for
galmazási feltételeit. 

Az elektronikai alkatrészek fejlesztése területén el
ért eredményekről elhangzott közel 40 értékes előadás 
azt bizonyította, hogy a fennálló lehetőségek mellett 
az eredmények biztatóak ugyan, azonban a gyártás
fejlesztési gondok egyre nehezebbek. 

A fentiekben általánosabban fogalmazott kérdések 
a konferencia tartama alatt tartott viták során konk
rét formában is felvetődtek, és megvitatásra kerültek. 
Az igen élénk viták és az elhangzott előadások alapján 
a konferencia az alábbi határozati javaslatot hozta és 
terjesztette a Híradástechnikai Tudományos Egyesü
let Elnöksége elé. 


